

Pandemic and officials, that's something : "indirect contamination for attendants is not compensable. But, the guardian angels sacrifice their security to seek a better life. In 2020, at the height of the COVID-19 pandemic, Konaté worked as a janitor in three different long-term care homes (CHSLDs) in Montreal, Quebec. At the time, like most nursing homes in Canada, these facilities were devastated by the pandemic and in desperate need of essential workers. Konaté treated and cleaned the rooms of COVID-positive patients and contracted the virus while doing so. He quickly returned to work after surviving the illness. So, are we ungrateful?

Pandémie et fonctionnaires, c'est quelque chose : « la contamination indirecte pour les préposés n'est pas indemnisable. Mais, les anges gardiens sacrifient leur sécurité pour chercher une vie meilleure. En 2020, au plus fort de la pandémie de COVID-19, Konaté a travaillé comme concierge à trois différents foyers de soins de longue durée (CHSLD) à Montréal, au Québec. À l'époque, comme la plupart des foyers de soins au Canada, ces établissements étaient dévastés par la pandémie et avaient désespérément besoin de travailleurs essentiels. Konaté traitait et nettoyait les chambres de COVID- patients positifs et a contracté le virus en le faisant. Il a rapidement repris le travail après avoir survécu à la maladie. Enfin, sommes-nous ingrats ?

<https://www.aljazeera.com/opinions/2021/7/23/trudeaus-canada-is-deporting-its-guardian-angels>

<https://www.reuters.com/article/us-health-coronavirus-canada-deportation-idUSKBN29R1EL>

[https://quebec.huffingtonpost.ca/entry/gofundme-preposee-beneficiaire-chsld-mari-decede-covid-19\\_qc\\_5edf8e82c5b64cd91ebc0d05](https://quebec.huffingtonpost.ca/entry/gofundme-preposee-beneficiaire-chsld-mari-decede-covid-19_qc_5edf8e82c5b64cd91ebc0d05)